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ORG.0012.1.4.2022 

Protokół nr 36/22 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Buczkowice, 

które odbyło się 20 kwietnia 2022 r. w budynku Urzędu Gminy Buczkowice  

Obecni na posiedzeniu: 

 radni, członkowie Komisji Rewizyjnej: Jadwiga Górna, Wiesław Kopacz, Janusz 

Matlak, Józef Pawlik, Jerzy Więcek, Roman Wrona, 

 Pan Stanisław Górny, komendant zarządu oddziału gminnego OSP RP, 

 protokolant: Ewa Matera, inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy 

Buczkowice. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Analiza gotowości bojowej jednostek OSP w gminie Buczkowice. 

3. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

4. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Radny Jerzy Więcek otworzył posiedzenie Komisji 

o godz. 9.05 i stwierdził jego prawomocność. 

W momencie otwarcia posiedzenia obecnych było sześciu członków Komisji (lista obecności 

załączona do protokołu). 

Ad 2. Analiza gotowości bojowej jednostek OSP w gminie Buczkowice. 

Radny Więcek poprosił o przedstawienie aktualnej sytuacji jednostek OSP na terenie gminy 

oraz ich największych potrzeb. 

Pan Górny podziękował w imieniu strażaków za decyzję Rady Gminy dotycząca 

podwyższenia ekwiwalentu dla strażaków OSP oraz przedstawił najważniejsze zmiany 

wprowadzone przez nową ustawę o ochotniczych strażach pożarnych (ustalanie ekwiwalentu 

oraz dodatek emerytalnych dla strażaków, którzy czynnie uczestniczyli w akcjach przez co 

najmniej 25 lat). Pan Górny przekazał następnie, że: 

 w jednostkach nie ma wielkich braków, wszystko jest utrzymywane na bieżąco, 

jednostki są wyposażone w nowe samochody – aktualnie główne wydatki to 

wyposażenie osobiste strażaka (po 2016 r. zmieniono normy dotyczące ubrania, co 

spowodowało znaczny wzrost jego ceny – 4 lata temu kosztowało 1600 zł, aktualnie 

najtańsze spełniające normy to koszt 2600 zł, podrożała również reszta wyposażenia), 

 aktualne ubrania są bezpieczniejsze, muszą spełniać wyższe normy niż poprzednie, 

poza tym są one koloru piaskowego, co wymusza ich częstsze pranie, co również 

przekłada się na bezpieczeństwo, ale i na koszty prania (koszt wyprania jednego 

ubrania to 100 zł, najtańsza specjalistyczna pralka kosztuje 35 tys. zł, jednak dwa 
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mundury piorą się cztery godziny – i jest problem z pozwoleniem na zrzut ścieków – 

wymagany specjalny separator), 

 nowe ubrania muszą być bardziej dopasowane do strażaka więc są kupowane 

indywidualnie dla każdego, 

 nowa ustawa poregulowała również inne kwestie – między innymi dotyczące 

ubezpieczeń strażaków – u nas działa to już od 20 lat (mamy dwa ubezpieczenia). 

Radny Więcek zapytał ile kosztuje ubezpieczenie strażaka. 

Pan Górny powiedział, że w skali całej gminy w 2021 r. był to koszt 5 tys. zł. 

Radna Górna zapytał ilu mamy strażaków. 

Pan Górny powiedział, że 78 (nie licząc drużyn młodzieżowych). 

Radna Górna zapytała czy strażacy są też ubezpieczeni od odpowiedzialności cywilnej. 

Pan Górny powiedział, że jednostki ubezpieczają się od źle podjętych decyzji (np. gdy 

gasząc trawy samochód rozjedzie uprawy) oraz przedstawił kwestie dotyczące dotacji gminy 

dla jednostek. 

Radna Górna zapytała czy środki te zostały wydane. 

Pan Górny powiedział, że ponad 15 tys. zł ekwiwalentu nie zostało wykorzystane. 

Radny Pawlik zapytał czy kwota ta przechodzi na kolejny rok. 

Pan Górny odpowiedział przecząco, wyjaśniając, że zaległy ekwiwalent można wypłacić trzy 

lata wstecz, jednak budżet gminy na rok 2021 jest zamknięty, oraz przedstawił działania OSP 

związane z wojną w Ukrainie. 

Radna Górna zapytała jak wyglądają możliwości działania w odniesieniu do gałęzi, które 

wystają na drogi i stwarzają zagrożenie bezpieczeństwa. 

Pan Górny wyjaśnił, że zabezpieczenie przed wystawaniem gałęzi z posesji należy do jej 

właściciela, jednak czasami strażacy przycinają gałęzie by nie uszkodzić samochodu. 

Radny Kopacz zapytał jaką kwotę strażacy otrzymują z tytułu 1% przekazywanego 

w rozliczeniu rocznym. 

Pan Górny powiedział, że OSP Rybarzowice otrzymały w ubiegły roku z tego tytułu 7 tys. 

zł, Buczkowice 4 tys. zł, Godziszka 500 zł, a Kalna 200 zł. 

Radny Wrona zapytał: 

 jak wygląda kwestia naboru do młodzieżowych drużyn pożarniczych, 

 jak Pan Górny ocenia możliwości finansowe realizacji zamierzeń OSP Buczkowice 

w kwestii rozbudowy remizy.  

Pan Górny powiedział, że jeśli chodzi o nabór młodzieży do OSP tendencja jest niestety 

mocno spadkowa. 

Radny Kopacz zapytał czy wiadomo jaką ilość zdarzeń obsługują ochotnicy. 

Pan Górny powiedział, że 50%, przy czym OSP stanowi w kraju ok. 90% wszystkich 

strażaków (ochotników i zawodowych). 
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Radna Górna podziękowała strażakom za pomoc przy rajdach ekologicznych oraz akcję na 

rzecz naszej mieszkanki oraz zapytała czy strażacy chętnie biorą udział w akcjach – 

w kontekście poświęcania swojego wolnego czasu.  

Pan Górny powiedział, że ci, „którzy mają to we krwi, robią to od serca”, jednak zaczyna 

brakować ludzi – to, że ekwiwalent jest trochę większy jest też istotne, poza tym strażak ma 

aktualnie dostawać również wynagrodzenie gdy opuszcza pracę by brać udział w akcji. 

Następnie Pan Górny przekazał, że nie torpeduje pomysłu rozbudowy remizy 

w Buczkowicach, jednak apeluje o rozwagę w tym zakresie (może lepiej zamiast 

rozbudowywać remizę by zmieścić duży samochód lepiej utrzymać to co jest w jak 

najlepszym stanie technicznym – i np. wymienić samochód na lepszy, ale również średni). 

Radny Więcek: 

 podziękował Panu Górnemu za szerokie wprowadzenie oraz za prowadzenie tej 

działalności, która skutkuje bardzo wysokim poziomem naszych jednostek OSP 

i brakiem dysproporcji pomiędzy poszczególnymi miejscowościami,  

 wyraził opinię, że środki przeznaczane przez gminę na utrzymanie gotowości bojowej 

jednostek OSP są wydatkowane bardzo racjonalnie, przy czym jednostki robią 

wszystko by pozyskać dodatkowe pieniądze, 

 podkreślił ogromne znaczenie pracy strażaków dla bezpieczeństwa na terenie gminy, 

 zaproponował rozważenie skierowania do dyrektorów szkół apelu o zachęcanie dzieci 

i młodzieży do działalności w młodzieżowych drużynach pożarniczych. 

Radna Górna zaproponowała uznanie ostatniej części wypowiedzi Radnego Więcka za 

wniosek z posiedzenia Komisji Rewizyjnej. 

Radni przychylnie ustosunkowali się do tej propozycji i sformułowali następujący wniosek: 

Komisja Rewizyjna wnioskuje do Wójta Gminy o zwrócenie się do dyrektorów szkół 

(najlepiej na spotkaniu, na które zaproszony będzie również Pan Górny) o promowanie 

w szkołach działalności OSP i zachęcanie dzieci i młodzieży do zapisywania się do 

młodzieżowych drużyn pożarniczych. 

Przewodniczący Komisji poddał przedmiotowy wniosek pod głosowanie. W wyniku 

głosowania Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek. 

Innych uwag nie wniesiono. 

Ad 3. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Nie zgłoszono. 

Ad 4. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie o godz. 10.15. 

Protokół podpisano w dniu 26 maja 2022 r. w Urzędzie Gminy Buczkowice. 

 

Na tym protokół zakończono. 
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Przewodniczący Komisji:  

Radny Jerzy Więcek:   …………………………………….. 

 

 

 

Członkowie Komisji: 

 

Radna Jadwiga Górna  …………………………………….. 

 

Radny Wiesław Kopacz …………………………………….. 

 

Radny Janusz Matlak  …………………………………….. 

 

Radny Józef Pawlik  …………………………………….. 

 

Radny Roman Wrona  …………………………………….. 

 

 

Wójt Gminy, Pan Józef Caputa …………………………………….. 

 

Protokołowała Ewa Matera 

 

 




